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Recitační soutěž žáků 2. stupně, školní kolo 
Dne 6. prosince 2023 se konala recitační soutěž žáků 2. stupně, které se 
zúčastnilo 17 recitátorů. Soutěžící si vybrali básně Jaroslava Hutky, Václava 
Hraběte, Jiřího Suchého, Jaroslava Seiferta a dalších autorů poezie. Porota 
hodnotila recitaci, výběr básně a kulturní projev žáků. Jak tato soutěž 
dopadla? 
 
V kategorii 6.–7. ročníků získal první místo Jakub Gamrot (VI. A), druhé místo 
obsadila Monika Pavelková (VI. B) a třetí místo získala Klára Dohnalová (VII. 
B). V kategorii 8.–9. ročníků se na prvním místě umístila Ludmila 
Vondráčková (VIII. B), druhé místo získala Diana Zhuravlova (VIII. A) a třetí 
místo obsadila Tereza Pavelková (VIII. B). Žáci byli odměněni diplomy. Všem 
soutěžícím děkujeme za přípravu a vítězům blahopřejeme. Ludmile, Dianě, 
Jakubovi a Monice „držíme palce“ v městském kole Přehlídky dětské recitace.  

Mgr. Eva Meisnerová  

                                              

                                                   
 

ÚVODNÍK 
Milí čtenáři, již třetím rokem tvoříme školní časopis Petrklíč. 

V tomto čísle se dočtete o zprávách z exkurzí, z recitační soutěže 

a vánočního zpívání, představíme vám naše tvoření v kroužku 

„Tvůrčí psaní“. Nedílnou součástí tohoto časopisu jsou úvahy                  

a rozhovory. 

 



 
 

3 
 

 

Vídeň 

Dne 12. prosince 2023 se uskutečnila kulturně-jazyková exkurze do Vídně, 

které se zúčastnili žáci studující němčinu. Děti měly možnost vidět chrám 

sv. Štěpána, sochu Marie Terezie, muzeum císařovny Sisi, Burgteather                     

a další zajímavá místa. 

Součástí této exkurze byla také návštěva čtyř vánočních trhů, které jsou 

ve Vídni velmi populární. Mladí cestovatelé si zde mohli něco zakoupit                  

a každý trh si projít. Tento výlet byl velmi zajímavý a moc se nám líbil.  

Johana Kunzová, 8. A 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

CO JSME PROŽILI 
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ZEMĚPISNO-DĚJEPISNÝ VÝJEZD                         

8. ROČNÍKŮ DO PRAHY 

Dne 12. října 2023 se žáci 8. ročníku společně s učiteli dějepisu a zeměpisu 

vydali do Prahy na exkurzi. Po cestě jsme v Brně viděli dělo z významné 

bitvy u Slavkova. Po příjezdu do Prahy nás čekala cesta metrem                            

na Václavské náměstí. Navštívili jsme různá místa jako je třeba Zlatá 

ulička, Karlův most nebo katedrála sv. Víta. Výlet se žákům moc líbil                          

a jsou obohaceni o další zážitky a informace o našem hlavním městě. 

Doufám, že se tento výlet bude ještě opakovat.  

Kristýna Pawiňská 8. A. 
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                                            Kristina Břenková, 8. A                                                        Beata Veislíková, 8. A 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                           Kristýna Pawiňská, 8. A                                                 Gabriela Golasowská, 8. A 
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VÁNOČNÍ KONCERT S MARTINEM CHODÚREM 

Dne 15. prosince 2023 se uskutečnil Vánoční koncert, na kterém vystupoval pan 
Martin Chodúr a žáci ze ZŠ a MŠ Petrovice u Karviné. Děti pilně nacvičovaly písně 
už od října. Mladí zpěváci měli tu příležitost si zazpívat pár písní s Martinem 
Chodúrem, který mimo jiné zpíval i své písně se svými muzikanty. Celá akce byla 
zakončena společným zpěvem koled. O vstupenky byl velký zájem, tudíž byl sál 
opravdu plný. Vánoční koncert se dětem velmi povedl a rodiče byli nadšeni. Určitě 
je to dobrá zkušenost nejen pro žáky, ale i pro pana Chodúra.  

(Kristýna Pawiňská, 8. A) 
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Milá Popelko, 

moc se mi líbilo, jak jsi zvládala dělat 

tolik povinností, protože já mám 

problém utřít i prach na poličkách. 

Musím Ti však říci, že Tvé šaty a  kočár 

byly okouzlující. Myslím si, že jsi na 

tom plese mohla zůstat déle, a tak 

ušetřit princi hledání a čas. Určitě bys 

byla rychleji na zámku bez sester                       

a macechy.  

Nemění to ale vůbec nic na tom, že 

k Tobě vzhlížím. Jsi můj vzor, Popelko! 

Tvoje obdivovatelka ze 6.ročníku 

 

Dopis pohádkové postavě 

 

Kresba K. Břenková, 8. A 
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Náš volný čas 

Jezdectví 
Co je to jezdectví? 

Jezdectví je sport, který je založen na důvěře mezi koněm a jezdcem. I když si to mnoho 

lidí nemyslí, jezdectví je náročný sport nejen fyzicky, ale také psychicky. V jezdectví je 

mnoho disciplín například Voltiž, Drezúra, Parkur a mnoho dalších. Také je to celkem 

finančně náročné, ale určitě to stojí za to. Snem snad každého jezdce je mít svého 

vlastního koně a já doufám, že se taky jednou dočkám. I když je tento „koníček“ někdy 

vážně náročný, tak se mu budu věnovat, jak jen to půjde, protože je to jediný sport, který 

mě opravdu naplňuje. 

Eliška Cieslarová, 6. B 

 

Co dělám ve svém volném čase?  

Již 7 let hraji stolní tenis (ping pong), 

k němuž mě přivedl můj děda. 

Jednou řekl: „Jirko, pojď si se mnou 

zahrát stolní tenis. Pojď, jenom to 

zkusíme!“ 

A v tom přišlo to velké BOOM! 

Zkusil jsem si to a shodou okolností děda 

narazil na jeden klub stolního tenisu 

v Karviné (KlubSten Karviná). 

Kdybych měl zhodnotit svou hru, tak 

dominanci mám spíše ve „forhendovém 

čili topspinovém“ úderu. Mou slabinou je 

však „chop do forhendu a backspin“. 

Mým idolem českého stolního tenisu je 

Tomáš Tregler z oddílu HB Ostrov. 

Ze zahraničí to je Dimitrij Ovtcharov, 

rodák z Ukrajiny, který je nyní                          

na světovém žebříčku v top 15 a hraje      

za Německo.  

Takto strávený volný čas se mi líbí. 

Nechceš to zkusit taky? 

Jiří Břenek, 8. A 

 . 
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Zima 
Brzo už se venku stmívá, 
no tak už to v zimě bývá. 

Od krbu odejdu stěží. 
„Podívej se, venku sněží!“ 

 
Děti rychle ven nám běží, 

na sněhové hry se těší. 
Lyže, sáně, boby vem, 

jdeme si hrát se sněhem. 
 

Beáta Veislíková, 8. A 
 

          

 

 

     

 

 

 

 

 

 

 

 

Zimní tvoření 

 

 

Když venku krásně sněží, 

pokojem voní vanilka, 

najednou čas pomalu běží, 

u stromku zvonek zacinká. 

 

Je dobře býti zase spolu                

a užít si těch krásných chvil, 

kdy u svátečního stolu                

se ten čas chvíli  z a s t a v i l. 
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Zamyšlení aneb „There is no planet B“ 

 Žijeme na planetě Zemi, a kromě jiného je její součástí příroda, která nás nejen obklopuje, ale 

zároveň je i zdrojem naší obživy. Je proto nutné ji chránit, čistit, pečovat a starat se o ni. Poslední dobou 

je tomu však naopak. Všímáme si, že se mění klima Země, zvedá se hladina moří a umírají statisíce 

živočichů. Cílem člověka je přežít, avšak za takových podmínek to dříve nebo později nebude možné. Jak 

se tomuto stavu vyhnout? 

 Přestože se jedná o velice široké téma, zabýval bych se jen některými otázkami. Určitě mi dáte 

zapravdu, že horkým tématem jsou plasty. Měli bychom si tedy uvědomit, jaké materiály výrobků nás 

obklopují. Víme, že plast je dominantní balicí a výrobní materiál na světě. Zní to skvěle. Je lehce 

vyrobitelný, s příznivými vlastnostmi, dostupný, ale následky jeho výroby a používání jsou mnohem horší 

než výhody. Dalším tématem jsou odpadní látky. Například kouř vycházející z továren, které vyrábějí 

plast, je velice nebezpečný jak pro nás lidi a zvířata, tak pro životní prostředí všeobecně. 

 Můžeme se dočíst o ozonové vrstvě a skleníkových plynech. Ozonová vrstva nás chrání, ale 

postupně dochází k jejímu narušení, a tak je docela možné, že lidstvo v budoucnu bude čelit neblahým 

následkům. Myslím si, že jednou z možností, jak přispět k řešení tohoto problému je nevyrábět 

jednorázové obaly na nápoje, ale použít materiály šetrnější k přírodě (třeba sklo).  

 Další potíž, kterou vidím (a dozvídáme se o ní i z médií), je znečištění vod pevnými (plasty) nebo 

chemickými látkami (ropou apod.). Velké nesnáze nastávají tam, kde nemají téma odpadů ošetřeno nebo 

lidé prostě nepřemýšlejí nad svým chováním. Myslím si, že dokud nenajdeme východisko daného 

problému, tak znečišťování nepřestane, ale naopak se bude zvětšovat. Lze však tyto záležitosti vyřešit? 

 Asi to nebude lehké. Možná to ani nepůjde. Část lidí se snaží situaci na Zemi napravit, ale sami to 

nezvládnou. K tomuto je potřeba, aby se spojilo co nejvíce lidí po celém světě. Plasty by se měly nejen 

třídit a pak dále ekologicky zpracovávat, ale možná nejlépe by bylo přestat je vyrábět. Další možností, jak 

bychom mohli všichni pomoci, je uklízení odpadků z přírody. Možná to tak nevypadá, ale všem nám to 

pomůže. V současnosti je mnoho projektů zabývajících se úklidem přírody, její ochranou a její obnovou. 

Využívají se velké stroje, které sbírají plasty z moří a oceánů, vysazují se stromy, pomocí osvěty se lidi 

nabádají ke správnému chování v přírodě, výrobní podniky zavádějí opatření k ochraně ovzduší a vody. 

Jsou to jen některé z možností, jak lze naší přírodě pomoci a nevést ji k další zkáze. Uvědomme si, že 

planeta Země nepatří jen nám. 

Přemýšleli jste někdy, jak byste mohli pomoci přírodě vy?  

Filip Kafka, 9. B 
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Jak by se můj život změnil, kdybych byla superhrdinou 
 

Upřímně, ani nevím, jak bych se s něčím takovým vyrovnala, protože si 
myslím, že pro superhrdiny ve filmu to musí být hodně psychicky náročné. Přeci                
na vás závisí životy několika tisíců lidí ve městě, které chce zabít nějaký záporák.  
 Kdybych už ale měla být superhrdinkou, chtěla bych mít schopnost létat                  
a číst myšlenky. Létat bych chtěla umět jenom proto, že je to samozřejmě hodně 
cool a nemusela bych čekat 2 hodiny na autobus, prostě bych přiletěla sama. Číst 
myšlenky by se mi líbilo proto, že mě mnohdy zajímá, co si lidé myslí o různých 
situacích. Někdy svůj názor totiž neřekneme celý jenom proto, aby nás ostatní lidé 
neodsoudili. 
 Každopádně ani nevím, kdy bych vůbec stíhala tou superhrdinkou být, 
protože kdybych měla v noci zápasit s nějakým záporákem a ráno jít do školy, asi 
bych umřela únavou. Ani nevím, jak bych s tím záporákem bojovala, když moji 
nepřemožitelní „záporáci“ v momentální době jsou známky. 
 
Tereza Pavelková, 8. B 
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Zeptali jsme se 

Otázky pokládal: Stanislav Sznapka, 9. B 
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